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ابراهیم آشتیانی

شش سال گذشت

روز گذشــته مصــادف بــا دوم آبــان مــاه ششــمین ســالروز درگذشــت ابراهیــم 
آشــتیانی یکــی از نــام آوران باشــگاه پرســپولیس و تیم ملی فوتبال ایــران بود. به 
اعتقاد برخی اهالی فوتبال او بدون شــک بهترین بک راســت تاریخ فوتبال بود. 
او که پیشنهاد هامبورگ را نادیده گرفت و گفت: همایون خان در رختکن همه 
ما را قســم داده تا ســه چهار ســال دور هم باشــیم و نگذاریم تیم را متفرق کنند. 

او کــه بــه گفتــه بــزرگان جلوتر از عصر خودش در دفاع راســت بــازی می کرد.

فرشاد پیوس:

یکسری نکات به شهاب گفته ام

مهاجم ســابق پرســپولیس که حالا ســرمربی سپیدرود رشــت است درباره 
گلزنــی مهاجــم ایــن فصــل ســرخ ها گفــت: شــهاب دارد روز بــه روز بهتــر 
می شــود. مــن بــا او در تمــاس هســتم و یکســری نــکات را بــه او گفتــه ام. 
می دانســتم اگر گل اول را بزند راه می افتد و دیدید که همینطور هم شــد. 
گل محمــدی بــه مهاجمــی نیــاز دارد کــه حریــف را تحــت فشــار قــرار دهد و 

زاهــدی چنیــن شــرایطی دارد.

افشین پیروانی:

برای ما راه درآمدزایی پیدا کنید

بــا بیــان اینکــه راه هــای تیــم بــرای درآمدزایی بســته اســت، گفــت: از دولت، 
وزیــر اقتصــاد، مجلس و بقیه می خواهیم راه درآمدزایی را نشــانمان بدهند. 
حق پخش و تبلیغات محیطی و بقیه راه ها برای کســب درآمد بســته اســت 
و فقط از اسپانســر روی پیراهن می توانیم درآمد کســب کنیم. از مســئولان 
می خواهیــم بــا ایــن محدودیت هــا، راه درآمدزایــی را بــه مــا نشــان بدهنــد. 
همان طــور کــه تیم های صنعتی درآمدزایی می کنند برای ما راهی پیدا کنند.

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

پرسپولیس: فقط در 
آزادی بازی می کنیم

ورزشگاه آزادی جهت تجهیز امکانات 
و ترمیم زمین چمن این مجموعه، 
م  نجا ا طی طرحی، درخواست 
برخی بازی های تیم های تهرانی 
را در ورزشگاه های دیگر ارائه و 
پیشنهاد داده بود که در راستای این 
طرح، سازمان لیگ به باشگاه های 
رسال  د را ا ین پیشنها نی ا تهرا
داشت. بر همین اساس، باشگاه 
پرسپولیس اعلام کرد: با توجه به 
حضور این باشگاه در رقابت های 
رسمی داخلی و لیگ قهرمانان آسیا 
و  فشردگی برنامه ها، مسابقات خود 
را فقط در ورزشگاه آزادی برگزار و 
میزبانی می نماید. همچنین افشین 
پیروانی دوشنبه شب در مصاحبه 
تلویزیونی اش با اشاره دوباره به 
موضوع چمن ورزشگاه آزادی، یادآور 
شد: چمن ورزشگاه آزادی الان 
بهتر شده است و نمی شود چون 
شرکت توسعه و تجهیز می گوید ما 
پول نمی دهیم خارج از آزادی بازی 
کنیم. نمی شود برای ما محدودیت 
بگذارند. مدیر تیم پرسپولیس 
گفت: هیچ درخواستی برای برگزاری 
بازی هایمان در خارج از تهران نداریم 
و در هر صورت می خواهیم در 
ورزشگاه آزادی و کنار هوادارانمان 

بازی کنیم.

 
پورعلی گنجی در 

لیست پرسپولیس 
می ماند؟

نشست  ر  د ی  گل محمد یحیی 
ز بازی با استقلال  خبری قبل ا
تاجیکستان گفت می خواهد به 
باشگاه اعلام کند شرایط عمل 
جراحی پورعلی گنجی تسهیل شود 
تا او در اواخر فصل به تمرینات تیم 
برگردد. اگر پورعلی گنجی درآبان 
ماه جراحی شود و حداقل دوره 
بازگشت او شش ماه طول بکشد، 
این بازیکن در اردیبهشت ماه قادر 
به بازگشت خواهد بود که هر ساله 
فصل لیگ برتر در این ماه به پایان 
می رسد و مرتضی شانسی برای 
بازگشت ندارد. اما اگر فصل طولانی 
شده لیگ برتر که قرار است برای 
جام ملت ها نیز یک ماه تعطیل 
شود تا ماه های خرداد و تیر به درازا 
بینجامد شانس پورعلی گنجی برای 
باقی ماندن در فهرست پرسپولیس 
بیشتر خواهد بود. با این وجود از 
آنجایی که تقویم درست و دقیقی 
برای پایان فصل وجود ندارد باشگاه 
پرسپولیس و کادر فنی این تیم 
نمی توانند تصمیم درست و دقیقی 
درباره ماندن یا خارج کردن نام این 

مدافع از لیست خود پیدا کنند.

 
عبدی باید 72 هزار 

دلار برگرداند
باشگاه پرسپولیس اخیراً از پیروزی 
خود در یک پرونده حقوقی خبر 
داده است. این پرونده البته موضوع 
جدیدی نیست و به اوایل دهه 
90 برمی گردد که یکی از اعضای 
اسبق هیأت مدیره پرسپولیس 
بابت ادعای طلبی که از این باشگاه 
داشته، این پول را                              از مطالبات 
AFC برداشته  ز  ا ه  ین باشگا ا
است و همان زمان این موضوع 
با واکنش هایی هم روبه رو شد اما 
با گذشت زمان این پرونده دیگر 
در صدر اخبار قرار نگرفت. حالا 
بعد از گذشت چند سال باشگاه 
پرسپولیس بابت این مبلغ شکایت 
کرده و چنین حکمی هم به دست 
آمده است. از طرف دیگر عضو 
شناخته شده و مطرح هیأت مدیره 
پرسپولیس در آن زمان مدعی بود 
که این پول را                              بابت مطالباتش از 
این باشگاه برداشته و باید دید که 
او در واکنش به این رأی چه پاسخی 
خواهد داشت و چه اقداماتی خواهد 
کرد. صفحات هواداری و خبری 
مربوط به پرسپولیس تصویر حسین 
عبدی را در مورد این خبر به کار 
برده اند و ظاهراً او همان عضو هیأت 

مدیره است.

در رابطه با 75 روز سرنوشت ساز که به 
نوعی از بازی روز گذشته برای پرسپولیس در 

لیگ قهرمانان و لیگ برتر آغاز شد چه نظر 
کارشناسی دارید و به نظرتان از این مهلکه به 

سلامت خارج خواهد شد؟
نقــش ریــکاوری خیلــی مهــم خواهــد بــود در ایــن 
بیــن بــازی مســتقیم بــا مدعیــان قهرمانــی و کســب 
ــه مهــم دیگــری اســت  ــاز آن دیدارهــا نکت ســه امتی
ــا کســب ســه  کــه پرســپولیس بایــد از آن دیدارهــا ب
امتیــاز و بــرد خــارج شــود. در ایــن بیــن بــازی مقابــل 
ســپاهان کــه حریــف اصلــی پرســپولیس در لیــگ 
اســت در اولویــت قــرار دارد و پــس از آن بــازی 
در دربــی و بــرد در ایــن دیــدار کــه جــدا از اهمیــت 
امتیــازی تبعــات روحــی مثبتــی هــم دارد نکتــه مهــم 
دیگــری اســت کــه پرســپولیس بــرای موفقیــت در 
لیــگ برتــر و دفــاع از عنــوان قهرمانــی اش حتمــاً بایــد 
ــاره بــه  ــا دوب دســت پــر از آن دیدارهــا خــارج شــود ت
تکــرار قهرمانــی اش امیــدوار شــود. بــازی در آســیا 
هــم کــه شــرایط کامــلاً متفاوتــی بــا بازی هــای لیــگ 
دارد امــا جــدا از ایــن موضــوع حتمــاً ریــکاوری 
خــوب نکتــه بســیار مهــم دیگــری اســت کــه 
اگــر بازیکنــان مــا پــس از بازی هــا ریــکاوری 
خیلــی خوبــی داشــته باشــند بــا توجــه بــه 
اینکــه پرســپولیس 13 بــازی در مجمــوع 
لیــگ قهرمانــان آســیا و لیــگ برتــر آســیا 
دارد حتمــاً آمــار مصدومیت هــا کمتــر 
خواهــد شــد. در ایــن بیــن بازیکنــان 
پرســپولیس کــه در تیــم ملــی 
هــم عضویــت داشــتند مشــکل 
ریکاوری شــان بیشــتر بــه چشــم 
آمــده کــه در ایــن بیــن شــاید 
پورعلی گنجــی نمونــه بــارز ایــن 

ادعــا باشــد.
برای صعود پرسپولیس در 

آسیا چقدر امیدواری؟
بــا بــازی کــه از پرســپولیس 
مقابــل الدحیــل دیــدم خیلــی 
امیــدوار شــدم هــر چنــد بــازی بــا 
بــازی فــرق می کنــد و هــر بــازی شــرایط 
خــاص خــودش را دارد. پرســپولیس 
تیمــی کامــلاً تاکتیکــی اســت و در 
زمین هــای باکیفیــت کمتــر تیمــی 
می توانــد از لحــاظ فوتبالــی حریــف 

پرســپولیس شــود.
فکر می کنی فشار بدنسازی مربی 

بدنساز خارجی پرسپولیس در 
مصدومیت بازیکنان سرخپوش 

تأثیرگذار نیست؟
نــه مربــی بدنســاز پرســپولیس مربــی 
خوبــی اســت چــون بــا تمرینــات بدنــی 
همیــن مربــی بازیکنــان در فصــل قبــل 
ســه جــام گرفته انــد و شــرایط خیلــی 
خوبــی داشــتند امــا در چنــد مــدت اخیر 
شــرایط متفاوت تــر شــده بــه گونــه ای 
ً بازیکنــان ملی پــوش  کــه خصوصــا
پرســپولیس کــه بیشــتر تحــت فشــار 
بودنــد و در کــوران فشــار بازی هــای تیــم 
ملــی و حضــور در لیــگ قهرمانــان آســیا 
و لیــگ برتــر بودنــد بــه نوعــی ســه فشــار 

را تحمــل کردنــد از ایــن رو بــود کــه شــاید بازیکنــی 
ماننــد پورعلی گنجــی مصــدوم شــد یا بــرای بیرانوند و 
امیــری هــم بیشــترین مشــکلات پیــش آمــده اســت. 
البتــه ترابــی، یاســین و امیــری را هــم فرامــوش کــردم 
کــه نــام ببــرم بازیکنانــی کــه آنهــا هــم بــا مصدومیــت 
ســنگین مواجــه شــدند کــه دقیقــاً بــه دلایلــی بــود 

کــه برشــمردم.
در 9 بازی لیگ در فرصت 75 روزه ای که آن 

را توضیح دادم نقش کدام بازی ها را برای 
پرسپولیس مهم تر می دانید؟

در لیــگ هــر بــازی بــرای پرســپولیس حکــم فینــال را 
دارد امــا در ایــن بیــن قطعــاً بــازی مقابــل ســپاهان و 
اســتقلال بــه قــول مــا فوتبالی هــا ارزش مضاعفــی 
دارد و با شــرایط فنی و کیفیتی که پرســپولیس دارد 
مــا خیلــی امیدواریــم کــه از پــس بازی هایــش حتــی 

بازی هــای ســخت بــه ســلامت گــذر کنــد.
با توجه به مصدومیت پورعلی گنجی برای خط 

دفاعی مشکلی احساس نمی کنید؟
بــرای پورعلی گنجــی خیلــی نارحــت شــدم چــون او 
مهــره ای بســیار خــوب و تأثیرگــذار در خــط دفاعــی 
بــود کــه بــرای پرســپولیس و تیــم ملــی هــم نقــش 
مهمــی را ایفــا می کــرد امــا بــا ایــن وجــود گولســیانی و 
کنعانــی زادگان هــم مدافعــان بســیار خوبــی هســتند 
کــه قادرنــد در دفــاع میانــی پرســپولیس بهتریــن 
نقــش را ایفــا کننــد البتــه در ایــن بیــن بازیکنانــی 
ماننــد فرجــی و حتــی نعمتــی هــم هســتند کــه در 
دفــاع میانــی بــه بهتریــن شــکل ممکــن ایفــای نقــش 

داشــته باشــند.
فکر می کنی چه اتفاقی افتاد که شهاب بعد 
از 5-6 هفته که گل نمی زد در دو بازی چهار 

گل زد؟
فوتبــال اســت و شــانس. بالاخــره اینگونــه اســت کــه 
می بینیــد یــک مهاحــم توپ هایش درون دروازه قرار 
می گیــرد نکتــه ای کــه شــامل حــال شــهاب هــم شــد. 
شــهاب بازیکــن خیلــی خوبــی اســت و روی زمیــن و 
هــوا تســلط خوبــی دارد از ایــن رو وقتــی اســترس اش 
ــا گلزنــی ریخــت مــا دیدیــم کــه  در مقابــل گل گهــر ب
مقابــل پیــکان هت تریــک کــرد و ســه گل بــه شــکل 
متفــاوت زد کــه نشــان از ارزش فنــی ایــن بازیکــن 
دارد. خــودم هــم زمانــی کــه تــازه بــه پرســپولیس 
پیوســتم ســه هفتــه اول گل نــزدم کــه در ایــن مــدت 
شــرایط بســیار ســخت بود و اســترس بسیار زیادی را 
تحمــل کــردم امــا در نهایــت بــا گلزنی در هفته چهارم 
بار اســترس و فشــار از روی دوش من برداشــته شــد.
در مورد نبیل و نقش او در بازی هایی که انجام 

می دهد چه صحبتی دارید؟
بــه هــر حــال باشــگاه و مدیــر تیــم بــا شــناخت کافــی 
ایــن بازیکــن را جــذب کــرده و بــا ســرمربی هــم ســر 
ایــن موضــوع بــه شــدت اختــلاف داشــتند امــا هــر 
چــه کــه بــوده مــا خریــد ایــن بازیکــن را بــه فــال نیــک 
می گیریــم و امیدواریــم ماننــد لوکادیــا در گلزنــی 

کــولاک کنــد.
در خصوص حسین بادامکی و انتخابش به 

عنوان معاون ورزشی باشگاه چه نظری داری؟
حســین چنــد ســال در پرســپولیس بــوده و هــم در 
لیــگ و هــم آســیا بــازی کــرده و از جنــس فوتبــال و 
مهم تــر از آن از جنــس پرســپولیس اســت بــه همیــن 

دلیــل خیلــی امیــدوارم کــه بتوانــد کمــک کنــد.
هنوز در مسابقات فیتنس آسیایی و جهانی 

شرکت داری؟
فعــلاً کــه مســابقات تعطیــل اســت امــا تمریــن دارم 
چــون می خواهــم در مســابقات اول آذر کــه در دبــی 

برگــزار می شــود شــرکت داشــته باشــم.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

به نظر با اوج گرفتن شهاب و هت تریکی 
که در مقابل پیکان داشت مشکل گلزنی 
پرسپولیس تا حدود زیادی برطرف شده؟

شهاب در دو بازی چهار گل برای پرسپولیس زده 
که بسیار باارزش است اما با دو بازی گل زدن برای 
یک مهاجم باز هم همه چیز عیان نمی شود. برای 
یک مهاجم آرامش فکری بسیار مهم است که 
از آن بهره ببرد ضمن اینکه یک قاعده هم وجود 
دارد که داشتن توقع فقط گلزنی از یک مهاجم 
استرس زیادی به آن بازیکن وارد می سازد اما 
زمانی که مهاجم پرسپولیس خودش را پیدا کرد 
شرایطش بسیار بهتر شد موضوعی که من قبلاً 

هم در مصاحبه هایم به آن اشاره کرده بودم.
حمایت خیلی خوبی از شهاب هم برای 
شکل گرفتن هت تریک اش انجام شد.

قطعاً اینگونه است و بازیکنان دیگر باید کمک 
کنند که مهاجم در امر گلزنی هنر خودش 
را نشان دهد. در بازی مقابل پیکان همه 
چیز جفت و جور بود و بازیکنان پرسپولیس 
خصوصاً هافبک ها و بازیکنی مانند سروش 
بهترین تلاش خودشان را انجام دادند و موفق 
شد دو پاس گل عالی برای شهاب بسازد و یک 
پنالتی هم برای تیمش بگیرد که در نهایت دبل 
شهاب تبدیل به هت تریک شود. برای خرج 
کردن باید تولید صورت بگیرد که این امر به 
شکل عالی انجام شد و در این بین دو بار هم 
پرسپولیس به تیرک زد که نشان از بازی خوب 

و هجومی تیم داشت.
با جدایی پورعلی گنجی به دلیل پارگی رباط 
در خصوص زوج گولسیانی و کنعانی زادگان 
در میانه خط دفاعی پرسپولیس چه نظری 

دارید؟
مدافعان پرسپولیس خیلی خوب هستند و در 

دفاع و ضربات ایستگاهی کیفیت خیلی خوبی 
را ارائه داده اند و باز هم قادرند که کیفیت 
بالای خودشان را نشان دهند. در این بین 

البته بیرانوند که دروازه بان بسیار خوبی 
است باید بی محابا بازی نکند 

چون بعضی وقت ها این نکته 
را در بازی بیرانوند مشاهده 
می کنیم که تا حدودی 
خطرناک است. از همه 
این مسائل که بگذریم 
باز هم بازی پرسپولیس 

را در بازی های دیگر مقابل 
تیم های دونده و دفاعی 

ببینیم که با چه کیفیتی بازی 
می کنند و استراتژی شان در آن 
دیدارها چگونه خواهد بود. در این 
بین مثلاً بازی مقابل سپاهان بسیار 

سخت و تعیین کننده خواهد بود.
مدعیان قهرمانی را چه 

تیم هایی می دانید؟
پرسپولیس و سپاهان به نظرم 
صددرصد مدعیان قهرمانی هستند 
که در این بین تا حدودی استقلال و 

گل گهر و تراکتور هم هستند که تیم های خوبی 
دارند اما گاهی دچار نوسان بودند و بردهایشان 
هم چندان مقتدرانه نبوده است. در این بین 
تراکتور تقریباً کل تیمش را تغییر داده و شاید 
به خاطر این نکته است که بردهایش تداوم 

نداشته است.
در خصوص نبیل مهاجم جدیدی که به 

پرسپولیس پیوسته چه نظری دارید؟
باید از این مهاجم به طور کامل پرده برداری شود. 
این بازیکن قد و قامت خوبی دارد اما باید بیشتر 
بازی کند و البته باید بیشتر خودش را نشان بدهد 
اگر می خواهد زوج شهاب در پرسپولیس شود. 
در این بین نکته مهم در خصوص نبیل این 
است که باید به این بازیکن هم مانند شهاب 

زمان بدهند تا خودش را نشان دهد.
در خصوص افکار سرمربی پرسپولیس چه 

نظری دارید؟
من در این بین نگران قرارداد گل محمدی هستم 
مربی که باید دید در پس ذهنش چه می گذرد. 
مربی که بدون قرارداد است چون قرارداداش 
را فسخ کرده و برای فصل آینده هم به یحیی 
نگفته اند که قراردادش را تمدید کند. موضوعی 
که به نظرم مدیریت باید در این خصوص اقدام 

بهتری را انجام دهد.
در رابطه با صعود پرسپولیس از گروهش با 
وجود تیمی مانند النصر چقدر باید به این 

مسأله امیدوار بود؟
به نظرم همین که پرسپولیس بتواند از پس 
تیم های غرب آسیا برآید به نوعی برای این تیم 

موفقیت محسوب می شود.
از پرسپولیس نباید توقع قهرمانی در آسیا 

داشت؟
ما اندازه تیم هایی که در آسیا و در شرق و غرب 
حضور دارند هزینه نکردیم به همین دلیل توقع 
قهرمانی نباید داشت و در خصوص تیم ملی هم 

به همین شکل.
 اگر تیم ملی تا جمع چهار تیم بالا بیاید به نوعی 

موفقیت محسوب خواهد شد.
برای گلزنی و به نوعی نتیجه گرفتن 

باید روی چه بازیکنانی جدا از شهاب 
حساب کرد؟

سروش فرمانده خط میانی 
تیم پرسپولیس است و 
پاس هایش برای مهاجمان 
و عناصر هجومی تیم 
یک نعمت است. از 
این رو با بازیسازی در 
نی  میا خط  بند  کمر
می تواند بهترین شرایط 
را برای مهاجمان و عناصر 

تهاجمی تیم مهیا سازد. 
هم  بی  ا تر بین  ین  ا ر  د
که  است  کلیدی  یکنی  ز با
قادر است به شکل خوبی از 
سد بازیکن مقابلش بگذرد 
ضمن اینکه بیرانوند هم با 
در  قا یش  شروع مجددها
است بهترین شرایط را برای 
مهاجمان و عناصر هجومی 

در زمان حمله مهیا سازد.

امیرحســین اصلانیان مهاجم اســبق پرســپولیس معتقد اســت هر مهاجمی برای گلزنی نیاز به 
آرامــش و از بیــن رفتــن اســترس اش دارد. نکتــه مهمــی که برای شــهاب مهیا شــد تا ایــن بازیکن 
در نهایــت موفــق بــه زدن چهــار گل شــود و هنــر خــودش را بــا زدن دو گل در دو دیــدار بــه خوبــی 

نشــان دهد.

با بازی که از 
پرسپولیس مقابل 
الدحیل دیدم خیلی 
امیدوار شدم هر 
چند بازی با بازی فرق 
می کند و هر بازی 
شرایط خاص خودش 
را دارد. پرسپولیس 
تیمی کاملاً تاکتیکی 
است و در زمین های 
باکیفیت کمتر تیمی 
می تواند از لحاظ 
فوتبالی حریف 
پرسپولیس شود

بادامکی به پرسپولیس کمک می کند

نوروزی: بازی در سه جبهه 
سخت است

رضــا نــوروزی مهاجــم اســبق پرســپولیس معتقــد اســت فشــار زیــاد مانــع گلزنی شــهاب شــده بــود و زمانی که 
بــه او فرصــت کافــی داده شــد ایــن بازیکــن نبــوغ و قــدرت گلزنــی خــودش را با به ثمر رســاندن چهــار گل در دو 
بــازی حســاس لیــگ برتــر نشــان داد. نــوروزی در رابطــه بــا 13 بــازی پرســپولیس در 75 روز آینــده کــه بــه نوعی 
در قهرمانــی پرســپولیس در لیــگ برتــر و لیــگ قهرمانــان آســیا تأثیرگذار خواهــد بود نیز حرف های کارشناســی 

خــودش را بــر زبــان آورد.

اصلانیان: شهاب موفق شد چون آرامش فکری پیدا کرد

قرار گرفتن جزو چهار تیم 
برای تیم ملی موفقیت 

محسوب می شود

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار
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